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permeta preparar-nos per al dia que tingam la competència . . . 
Evidentment ara la tenim en Cancún, la tenim en la República 
Dominicana . . . Abans, on anava la gent de viatge de nóvios? A 
Mallorca . On va ara? A la República Dominicana o a Cancún .

És a dir, la transformació del mercat turístic és de tal nivell 
que és important, sobretot en el marc del Mediterrani, fer 
una oferta singular que permeta competir en el moment 
que, alguna vegada arribarà la pau al Mediterrani, i espe-
rem que així siga i, per tant, per a qualificar-lo no podem 
deixar sols els empresaris . Cal, és important estar amb ells . 
Des de la perspectiva que la fidelitat del turista no s’acaba 
en l’habitació de l’hotel; està fora de l’hotel, està en el carrer, 
està en la platja, hi han d’haver mesures de seguretat, de 
neteja, de tantíssimes afectacions que tenen a vore . . . I això 
com es paga? Com es paga? Això són, la majoria d’estes coses 
són serveis públics i, per tant, és bo per al sector que pensem, 
li donem una volta més al tema per si de cas al sector, al 
mateix sector, li interessaria poder fer això .

I, a més, li dic una cosa, i ho reitere perquè ho pense sincera-
ment: el model Benidorm no és el model de València; però 
tampoc és el model de la Vila Joiosa, o no és el model de 
Benicàssim, o no és el model d’Orpesa . És que són models 
totalment diferents .

I, per tant, hem de saber donar respostes a cada un d’eixos 
models perquè tots i cadascun d’ells siguen competitius en un 
món globalitzat, també en el turisme . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Passem a l’última pregunta, que formula la il·lustre diputada 
Nathalie Torres a l’honorable conseller d’Hisenda i Model 
Econòmic .

Senyoria, té vosté la paraula, senyoria .

La senyora Torres Garcia:

Gràcies, president .

Senyor conseller, no sé si sabrà que ahir mateix tinguérem 
un debat interessant sobre política europea en la comissió 
corresponent . Hi ha qui pensa que l’única política europea 
possible és la que es promou des del govern espanyol . Però 
en Compromís tenim clar que la política europea també es 
pot fer des dels parlaments autonòmics . Este matí hem parlat 
en diverses ocasions d’Europa, precisament .

Després d’uns anys en què les institucions europees només 
contactaven amb la Generalitat per a estirar-li les orelles, 
comencem a posicionar-nos en diversos assumptes a nivell 
europeu internacional . Les polítiques socials promogudes per 
la vicepresidenta ja foren elogiades per l’anterior comissària 
d’ocupació i política social. L’educació plurilingüe, impulsada 
pel conseller Marzà, també ha tingut molt bona acollida en la 
Comissió Europea .

La ubicació del centre mundial per a l’alimentació de la FAO 
a la ciutat de València i el seu nomenament com a capi-
tal mundial del disseny en 2022 són alguns exemples de les 
bones pràctiques per les quals ens feliciten en altres indrets 
d’Europa i del món .

Per tant, podem concloure que hi ha una altra manera d’estar 
en el mapa . I que ara ho fem de la mà de l’economia produc-
tiva i no destructiva, guiats per valors socials i solidaris amb 
trellat i bona gestió .

Com a valencianista somie en el dia en què es parle de valen-
cianitzar Europa com a sinònim de fer arribar les nostres 
polítiques a Brussel·les . Però l’actualitat, conseller, s’imposa . 
I al si de les institucions europees estan debatent-se assump-
tes tremendament rellevants per a nosaltres: el Brèxit, els 
acord amb el Canadà o Mercosur, la crisi climàtica, la regu-
lació de l’economia col·laborativa, que està posant en perill 
milers de llocs de treball, o la política migratòria, que deixa 
morir persones a la mar, a la nostra mar Mediterrània, on 
segur que molts dels qui estem ací tenim els millors records 
de la nostra vida .

Per això, nosaltres, els grups que donem suport al Botànic, 
hem de tindre molt clar que la prioritat en estes decisions 
són les persones, la defensa rotunda dels drets humans, 
l’eradicació de la desigualtat i la pobresa, el foment dels 
nostres sectors productius i de la nostra economia .

El president va anunciar a finals de juliol que reforçaria 
l’oficina de Brussel·les amb funcionaris del Consell i ens agra-
daria saber com s’ha avançat en este assumpte . Perquè, en 
Compromís, és fonamental impulsar la presència de les insti-
tucions valencianes en l’àmbit de la Unió Europea, perquè la 
defensa dels nostres interessos s’ha de fer a tot arreu i sense 
descans i perquè els valencians i les valencianes, ara més 
que mai, necessitem una Europa millor, més forta i en dispo-
sició per a defensar els valors que la fonamenten contra el 
neofeixisme .

Per tot això, conseller, li pregunte: quines accions està duent 
a terme el Consell per a defensar els interessos valencians en 
la presa de decisions de la Unió Europea?

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà el conseller . Si vol, li pose el micro . . .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Moltes gràcies .

Jo crec que la pregunta és molt idònia, perquè és veritat que 
el criteri que se fa a Brussel·les és el de l’estat, per tant, és 
important influir en el criteri espanyol a Brussel·les per a 
poder fer valdre els nostres interessos .
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Però hi ha un tema . . ., que ahir mateix vam tindre una notícia 
meravellosa . Alguna cosa ha canviat a Brussel·les que, per exem-
ple, el Banc Europeu d’Inversions, que havia bloquejat tots els 
fons per a la Comunitat Valenciana per aquells negocis de Ciegsa 
que no pagava i que tenien bloquejats, resulta que ahir va desblo-
quejar 270 milions per a la Comunitat Valenciana . Imagine vosté, 
senyoria, si la imatge de la Comunitat Valenciana ha canviat a 
Brussel·les i ha canviat a Europa . Això és d’ahir mateix .

I, per tant, això, evidentment, això no s’improvisa . Açò és 
un treball de quatre anys del Botànic I, evidentment, en els 
termes que vosté està diguent . És que això és molt important .

La Comunitat Valenciana sempre ha sigut una comunitat . . . , 
una comunitat oberta, una comunitat que hem tingut molta 
relació amb Europa . I això és molt important perquè . . . (Veus i 
algú diu: «El temps». Rialles)

El senyor president:

Disculpe, conseller, que no havia posat el temps .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Passe una miqueta, passe una miqueta . (Rialles i aplaudiments)

El senyor president:

Li queden dos minuts .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies . Aproximadament, no? (Rialles)

Bé, en eixe sentit, és faena de quatre anys . Això no 
s’improvisa de la nit al matí, no cau això del cel, no? Per tant, 
hem fet molta faena . Per exemple:

Hem participat activament en la Conferència per a 
Assumptes Relacionats amb la Unió Europea .

Es traslladen les nostres preocupacions al marc de la xarxa 
de punts focals autonòmics d’informació sobre el Brèxit, que 
té molta influència ací, més que en altres llocs d’Espanya.

La necessitat d’augmentar la dotació de mitjans en duanes 
per a agilitzar els procediments per a l’eixida de les nostres 
exportacions .

Accions de promoció originades a Londres i a la Gran 
Bretanya, justament perquè el turisme britànic és un turisme 
fonamental per a nosaltres .

El nostre lideratge, el lideratge del nostre president en el 
Comité de les Regions, en el procés d’elaboració d’una reso-
lució sobre l’impacte dels acords comercials i l’establiment 
d’aranzels en les economies locals i regionals .

La ponència del president sobre fons europeus d’adaptació i 
globalització .

Hi ha un intergrup del Comité de les Regions on la vicepresi-
dència del grup del Comité de les Regions sobre el futur de la 
indústria del automòbil per a defensar els interessos d’este 
sector tan important també la tenim nosaltres .

També ostentem la vicepresidència segona de l’intergrup de 
salut i benestar .

Som membres de l’intergrup del Brèxit .

És a dir, allí on hi ha temes que afecten profundament a 
la Comunitat Valenciana, nosaltres som subjectes actius, 
no tenim una relació d’esperar a vore què fa el Govern 
d’Espanya, en absolut .

He de dir-los també que el reforçament de l’oficina espanyola 
a Brussel·les és un fet, hem estat allí . Volem també que siga 
una oficina que servisca a tots els agents econòmics i socials, 
no només als agents institucionals .

Però també hem volgut plantejar-nos una estratègia que té a 
vore amb el canvi de política que farà la Unió Europea, ja està 
fent, en el marc plurianual pròxim, en què els fons estructu-
rals baixaran i augmentaran molt els fons competitius . I ahí 
nosaltres tenim moltes possibilitats, si treballem bé . Però, 
per a això, necessitem coordinar-nos totes les administra-
cions i treballar amb les empreses i els grups socials i les 
ONG, tots aquells que puguen tindre interessos a Brussel·les, 
per tal d’enfortir això .

Europa sempre, des del segle xix, ha sigut per als valencians 
un element crucial en la història econòmica del nostre país .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Molts gràcies, conseller .

Senyories, finalitzat el punt de preguntes de control al 
Consell, passaríem al següent punt de l’ordre del dia, que són 
les interpel·lacions .

Interpel·lació al vicepresident segon del Consell i conseller 
d’Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica sobre la política general de 
la conselleria amb relació al grau de compliment de la Llei 2/2017, 
de 3 de febrer, per la funció social de l’habitatge de la Comunitat 
Valenciana, que formula el diputat Alfredo Castelló Sáez, del Grup 
Parlamentari Popular (RE número 6.333, BOCV 27)

El senyor president:

El punt 9 de l’ordre del dia, interpel·lació que plan-
teja l’il·lustre diputat Alfredo Castelló, en nom del Grup 
Parlamentari Popular, al vicepresident segon del Consell i 


